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پایصحبتمردم

ارشــاد  و  فرهنگ  وزیر  مطبوعاتی  معاون 
اســلامی با اعلام اینکه شوراهای حل اختلاف 
مطبوعات در استان های کشور تشکیل می شود، 
گفت که  مشکل بیش از 90 درصد پرونده های 
مطبوعاتی در این شوراها قابل حل و فصل است. 
به گزارش ایرنا، محمد ســلطانی فر در شهرستان 
نور افزود: شوراهای حل و اختلاف مطبوعات با موافقت 
قوه قضائیه تشکیل شده است تا شکایت قبل از طرح 
در محاکم قضایی در این شورا مورد بررسی قرار گیرد.

وی اظهارداشــت:  این شوراها متشکل از روزنامه 
نگاران،  اعضای خانه مطبوعات، اساتید رشته ارتباطات 

در استان ها و نمایندگان دولت است.
وی ابــراز امیدواری کرد که با شــروع به کار این 
شوراها، بیشتر شکایات علیه خبرنگاران در این شوراها 

حل و فصل شود.
وی افزود: برای کاهش میزان شکایات از خبرنگاران 
و رسانه در محاکم قضایی ، باید تولید محتوایی مطالب 

افزایش یابد.
وی با اعلام اینکه در مورد تولید محتواهای رسانه ها 
 نگرانی وجود دارد، گفت:  این مشــکل به دلیل فقدان 
آموزش در رســانه هاست که وزارت ارشاد برنامه های 
خوبی را برای آموزش در دستور کار خودش قرار داده 

تا نگرانی تولید محتوایی رسانه کاهش پیدا کند.
سلطانی فر ، اظهار داشت: برای تامین کاغذ رسانه ها 
دولــت 260 تا 270 میلیون یورو اعتبار برای واردات 

کاغذ اختصاص داده است.
معاون مطبوعاتی وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
گفت: وزارت ارشــاد نیز برای شــرایط ویژه 20 هزار 
تن کاغذ پیش بینی کرده اســت. ســلطانی فر افزود: 
بر اســاس گفته استاندار مازندران، بزودی خط تولید 
کاغذ روزنامه ای در این استان با ظرفیت 95 هزار تن 
در سال راه اندازی خواهد شد که با بهره برداری از این 
خط تولید مشکل تامین کاغذ روزنامه ها در کشور نیز 

برطرف خواهد شد.
وی به جایگاه رســانه ای مازندران در کشور  اشاره 
کرد و گفت:  269 مجوز رســانه ای در مازندران صادر 

شده که از این تعداد 16 مورد روزنامه هستند.
سلطانی فر اظهارداشت: تهران با انتشار 158 عنوان 
روزنامه رتبه اول کشــور را دارد و استان مازندران با 

انتشار 16 روزنامه در رتبه دوم قرار گرفته است.
معاون مطبوعاتی وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
گفت: در مازندران 46 هفته نامه، 21 دو هفته نامه،  27 
ماهنامه، سه دوماهنامه، 36 فصل نامه، هفت فصلنامه 

و یک سالنامه منتشر می شود.

اردبیل- خبرنگار کیهان: 
معاون توسعه مدیریت و منابع گمرک ایران 
گفت: گاردهای حفاظت در تمام گمرکات کشور 
تشکیل می شود اما با توجه به حساسیت مناطق 
مرزی، اولویت تشکیل این یگان ها در گمرک های 

مرزی خواهد بود. 
علی رحیمیان در بازدید از گمرک بیله سوار مغان، 
افزود: تجهیزات لازم برای استقرار و ایجاد گاردهای 
حفاظت در گمرک های مرزی تامین شده و در ماه های 
آتی این یگان ها استقرار و فعالیت خود را شروع خواهند 
کرد. وی بیان کرد: توســعه گمرکات مرزی سیاست 
و اولویت اول گمرک ایران بوده و با توجه به ظرفیت 
بســیار خوب مرزی اســتان اردبیل تجهیز و توسعه 
گمرک های این اســتان نیز در برنامه های توسعه ای 

گمرک است.
او با اشاره به توسعه گمرک بیله سوار مغان اظهار 
داشت: نصب و راه اندازی دستگاه ایکس -ری کامیون 
در این گمرک تصویب شده و به زودی عملیات اجرایی 

آن شروع خواهد شد.

رحیمیان همچنین ارتقای گمرک بیله سوار به اداره 
کل را مــورد تاکید قرار داد و اضافه کرد: با ســازمان 
امور اداری و اســتخدامی مذاکرات انجام گرفته و به 
جد این موضوع را با توجه به افزایش امور خدماتی و 
شبانه روزی شدن فعالیت در این گمرک پیگیر هستیم.
او به کمبود نیرو در بســیاری از گمرکات کشور 
 اشــاره کرد و گفت: این مشکل در گمرک بیله سوار 
مغان نیز مشهود است و با توجه به ممنوعیت افزایش 
پســت های سازمانی در دســتگاه های اجرایی تلاش 
می شــود تا نیاز این گمرک به نیروهای متخصص از 

دیگر گمرکات کشور تامین شود.
وی با اشــاره به عملیات محوطه ســازی گمرک 
بیله سوار گفت: فضای گمرک و پایانه بیله سوار مغان 
منظم و دقیق است و انتظار می رود با نصب ایکس-ری 
در این گمرک همچنــان نظم و انتظام در آن تداوم 

داشته باشد.
بیله سوار در شمال اردبیل و در همسایگی جمهوری 
آذربایجان قرار دارد و تنها گمرک فعال استان اردبیل 

در این شهرستان است. 

قاینات خبرنگار کیهان:
تیم های پزشکی بســیج سازندگی قاینات 
به مناطق محروم و روســتایی این شهرستان 

اعزام شد.
مسئول بسیج سازندگی سپاه قاینات با اعلام این 
خبر گفت: در آســتانه برگزاری کنگره 302 شــهید 
شهرســتان قاینات، اردوهای جهادی، کار خود را در 

شهرستان قاینات آغاز کردند.
حســن فخیم زاده افزود در همین راستا با اجرای 
طرح شهید رهنمون و با هدف ارائه خدمات به مناطق 
محروم تیم های پزشکی و بهداشت بسیج با همکاری 
بهزیستی و شبکه بهداشت و درمان قاین به روستای 
محمدآباد پسکوه اعزام شدند که 150 نفر از اهالی این 
روستا خدمات پزشکی عمومی، شنوایی سنجی، بینایی 
سنجی، دندانپزشکی، تغذیه، مشاوره و مامایی دریافت 
کردند. وی اظهار داشت: بسیج سازندگی قاین در تلاش 
است تا با شناســایی نیازمندان و با کمک گروه های 
جهادی و خیرین نســبت به ارائه خدمات عمرانی و 

بهداشتی در نقاط محروم شهرستان اقدام کند.

نجف آباد  شهرستان  دامپزشکی  رئیس  شبکه 
گفت: در این دوره 6 واحد بوقلمون در حدود 22 هزار 
قطعه بوقلمون و یک واحد تخم گذار در حدود 160 
هزار قطعه به آنفلوآنزای فوق حاد آلوده و تلف شدند.
محمدمهدی حسن پور درباره شیوع آنفلوآنزای فوق 
حاد پرندگان در این شهرســتان اظهار کرد: شــیوع این 
بیماری در ســال جاری از تاریخ ســوم تیر ماه آغاز و به 
مــدت یک ماه واحدهای طیور شهرســتان را در مناطق 
همت آباد و حاجی آباد به عنوان کانون های شیوع بیماری 

درگیر کرده بود.
وی افزود: شــیوع این بیماری در شهرســتان تراکم 

واحدهای پرورشی است.

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دســتی 
و گردشــگری چهارمحال و بختیاری گفت: با 
توجه به ظرفیت بالای تولید نمد در این استان، 
شهرکرد به عنوان »شهر ملی نمد« ثبت شد. 

بهمن عسگری سوادجانی تاکید کرد: در نشست 
شورای راهبردی انتخاب شهرها و روستاهای ملی و با 
توجه به قابلیت ها و ظرفیت های هنر دستی نمدمالی 
و قدمت دیرینه این هنر در استان، پرونده شهرکرد 
به عنوان شــهر ملی نمد در معاونت صنایع دستی 

بررسی و تایید شد.
وی افزود: نمد چهارمحال و بختیاری هم اینک 
نشان یونسکو و نشان ملی مرغوبیت صنایع دستی 

ایران را دارد.
عسگری سوادجانی تصریح کرد: ایجاد و راه اندازی 
رشــته تحصیلی نمد در دانشــکده هنر به دانشگاه 

شهرکرد نیز پیشنهاد شده است.
وی یادآور شد: هم اینک 250 کارگاه کوچک و 
15 کارگاه بزرگ تولید نمد در چهارمحال و بختیاری 

با اشتغالزایی 500 نفر فعال است.
عســگری سوادجانی اظهار داشــت: سالانه 40 
تن انواع محصــولات نمدی در این اســتان تولید 
 می شــود که قابلیــت افزایش تا 50 تــن را دارد.

تبریز- خبرنگار کیهان:
از 120 هزار میلیارد ریــال یارانه دولت برای 
اشتغال زایی جوانان، ســهم آذربایجان شرقی 4 

درصد است.
استاندار آذربایجان شرقی گفت: 20 درصد اعتبارات 
تملک دارایی های سرمایه ای استان برای تولید و اشتغال 
هزینه می شود. وی در شورای برنامه ریزی استان افزود: 
این اعتبارات تحت عنوان وجوه اداره شده برای تولید و 
اشتغال هزینه خواهد شــد که فرصت خوبی در جهت 

توسعه آذربایجان شرقی است.
مجید خدابخش گفت: 30 درصد شهرهای بزرگ به 
حاشیه نشینی تبدیل شده اند و در شهری مانند تبریز 600 
واحد تولیدی و مسکونی غیرمجاز خارج از »آرپا دره سی« 

هستند که باید طرح ساماندهی آن را تدوین کرد.

با کمک  فرماندار شهرستان جاسک گفت: 
و همراهی مردم اجازه نخواهیم داد کشتی های 
چینی در محدوده جاســک با صید بی رویه به 

ذخایر دریایی آسیب برسانند.
محمد رادمهر بیان داشت: شهرستان زیبای جاسک 
دارای ظرفیت های خوب و بکری هســت و همه باید 
تلاش کنیم تا این ظرفیت ها را به بالفعل تبدیل کنیم.

این مســئول با بیان این که این بندر ساحلی در 
بخش صیادی، کشــاورزی، گردشگری، آبزی پروری 
از ظرفیت های خوبی برخوردار اســت،  یادآور شد: در 
راستای دســتور مقام معظم رهبری مبنی بر توسعه 
ســواحل مکران همــه وزارت خانه ها برای توســعه 
ســواحل مکران برنامه دارند و مطمئن باشــید که با 
توسعه سواحل مکران شاهد آبادانی و عمرانی جاسک 

خواهیم برد.
به گفته وی با شرایط مزبور در این منطقه زمینه 
اشتغال جوانان جاسکی فراهم می شود یکی از مشکلات 
مردم و خصوصا صیادان این منطقه موضوع کشتی های 
صنعتی چینی است که حل آن در دستور کار قرار دارد.

وی گفت: این کشــتی ها مجوز فانوس ماهیان را 
داشتند اما از انواع ماهی ها صید می کنند. که موضوع 
را به مدیر کل شیلات استان انعکاس دادم و با همراهی 

مردم مقابل این کشتی ها خواهیم ایستاد.

اقتصادی و توسعه  امور  معاون هماهنگی 
منابع انسانی استاندار خراسان رضوی گفت: 
برای نخستین بار در کشــور تولید خودرو 

هیبریدی در این استان آغاز می شود. 
قربان میرزایی افزود: سازمان گسترش و نوسازی 
صنایع ایــران حامی اجرای این طرح خواهد بود و 
طرح توجیه اقتصادی آن مهیا شــده و یک شرکت 

مستقل ساخت آن را آغاز خواهد کرد.
وی بیان کرد: امکان مشــارکت شــرکت ایران 
خودرو خراســان در تولیــد خودروهای هیبریدی 
در این منطقه وجــود دارد اما این همکاری هنوز 

قطعی نیست.
مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
خراســان رضوی نیز گفت : شرکت های خودروساز 
آمادگی لازم را پیــدا کردند که برندهای خارجی 
را در داخل کشــور تولید کنند، باید از این فرصت 

استفاده کنیم.
علی رسولیان ، اظهار داشت: از امروز که سامانه 
مربــوط به بانــک مرکزی برای تخصیــص ارز به 
واحدهای تولیدی گشــایش یافته است دیگر هیچ 
مشــکلی در تامین ارز قطعه سازان وجود ندارد و 

فقط قدری قیمت قطعات تغییر می کند.

سودای تصاحب میز ریاست
این روزها صدای واحد و یکنواختی از درون شــورای شــهر بناب 

شنیده نمی شود!
در شــرایطی که شهرســتان بناب در مقطع کنونی به تصمیمات 
سازنده و راهگشــای هر 7 عضو شورا برای آبادانی و توسعه شهر نیاز 
مبرم دارد، اما متاســفانه کشــمکش بر سر انتخاب رئیس و متاسفانه 
خط گیری برخی از اعضای شورای شهر از بیرون این پارلمان شهری و 
بی اعتنایی و پشت پا زدن به آرای مردمی دغدغه این روزهای اعضای 

شورای شهر تبدیل شده است!
بهتر اســت هر هفت عضو شورای پنجم شــهر بناب ضمن مرور 
متن سوگندنامه ای که در مراســم تحلیف قرائت کرده اند، بر وظایف 
و تعهدات خود در پارلمان شــورای شهر نیز بازخوانی داشته باشند تا 
شاید موضوع پیش پا افتاده ای مثل کسب کرسی ریاست شورا دغدغه 

اصلی شورایی ها نباشد.
شــهروندان بنابی از منتخبان خود در پارلمان شهری انتظار دارند 
بــه جای صرف وقت خود برای موضوعات بیهوده ای مثل تصاحب میز 
ریاســت در شورای شــهر، تمام همت و تلاش خود را برای توسعه و 
پیشرفت بناب به کار گیرند که این شهر سخت به پیگیری آنان در حل 

مشکلات مردم و توسعه عمران و آبادانی بناب نیاز دارند.
بناب - جاوید بنابیان

بندرعباس- خبرنگار کیهان:
عضو شورای اسلامی شهر بندرعباس در جلسه علنی 
شورای شــهر با بیان اینکه نقد منصفانه سبب پویایی 
جامعه است گفت: خبرنگاران به عنوان سوپاپ اطمینان 
جهت جلوگیری از تبدیل شــدن مسایل اجتماعی به 

تهدید و بحران عمل می کنند.
پرویز سالاری بیان داشت: دشمن همیشه به دنبال این است 
که مسایل اجتماعی را تبدیل به بحران های امنیتی کند که در 
این زمینه خبرنگاران با نقدهای منصفانه خود و هشدارهایی که 
می دهند در جهت ارتقای آگاهی بخشی جامعه حرکت می کنند 
که متاسفانه پیوسته مورد بی مهری و کم لطفی نیز قرار می گیرند.
وی با بیان اینکه متاسفانه برخی خبرنگاران مورد تطمیع 
مدیران فرصت طلــب قرار می گیرند افزود: خبرنگار متعهد در 
راستای مقابله با اشرافی گری به ویژه فساد اداری و فساد مدیران 
که گاهاً منجر به برکناری آن مدیران شده است پرده برمی دارند.
وی از دســتگاه قضایی خواست برای محاکمه مدیران خائن، 
طاغوتی و محتکران هیچ بهانه ای نداشــته باشد و قاطعانه اقدام 
کند. عضو شــورای اسلامی شهر بندرعباس افزود: در این مقطع 
زمانی، برخی مدیران برای کار نکردن و فرافکنی بهترین فرصت 
را پیدا کردند و با این بهانه که بودجه نداریم و تحریم هستیم از 

بار مسئولیت شانه خالی می کنند. 
وی در بخش دیگری از ســخنان خود بــا دادن دو تذکر به 
شــهردار و تسلیت درگذشــت پاکبان مصطفی ارجمندی گفت: 
در مرداد ماه ســال گذشته یکی از پاکبانان شهر در هنگام انجام 
وظیفه جان باخت؛ چندیــن بار در این خصوص تذکر دادیم که 
ســلامت کارگران برای ما مهم اســت بعد کار. که در این راستا 
پیمانکاران، مدیران شهرداری و سازمان خدمات شهری را موظف 
به برگزاری کلاس های آموزش حرفه ای کردیم تا شاهد از دست 
دادن نیروهای خدوم شهر نباشیم، اما متاسفانه امسال نیز شاهد 
این سانحه دلخراش بودیم. سالاری ادامه داد: تذکر دوم در خصوص 
بیمه کارگران است که برخی پیمانکاران از انجام این وظیفه شانه 
خالی می کنند که از شــهردار می خواهم به این موضوع رسیدگی 
کند. وی در پایان همچنین از نداشتن علایم رانندگی و رانندگی 
و عدم مناسب ســازی برخی معابر و خیابان های شهر انتقاد کرد 
و گفت: قرار بود در شهر بندرعباس سرمایه گذاری شود نه اینکه 

کانکس ها مانند قارچ در شهر سبز شوند.

تبریز- خبرنگار کیهان:
مسابقات قرآن دانشــجویان قرآنی فنی و 
حرفه ای کشــور، با محوریت قرآن و عترت، در 

تبریز برگزار شد.
در این مســابقات که به مدت 3 روز برپا بود 420 

دختر و پسر در 24 رشته به رقابت پرداختند.
دعاخوانی، اذان، حفظ قرآن کریم، خوشنویسی، 
شعر، عکاسی، معرق و منبت کاری، رشته های قرائت 
قرآن کریم)تحقیق، ترتیل(، طراحی پوستر و نقاشی 
و نیز نرم افزارهای کامپیوتری و شــبکه های مجازی 
از بخش هــای این جشــنواره قرآنی بــود که در آن 

دانشجویان با یکدیگر به رقابت پرداختند.
در مرحله مقدماتی این مسابقات 15 هزار دانشجو 

کشور حضور داشتند.

نابودی شاهوار
شــاهوار قریب به یک دهه بــه خاطر تخریب های معدنی در حال 
نابودی اســت، اما در برابر سکوت مسئولان برای این فاجعه، مطالبات 

مردمی و سؤالات بی پاسخ فراوانی وجود دارد.
قله شاهوار، نماد تاریخ طبیعی شاهرود است. شاهوار هزاران سال، 
زیستگاه حیات وحش و تأمین کننده آب آشامیدنی و کشاورزی در دو 
ســوی سلسله جبال البرز شرقی بوده است. اما متأسفانه در سال های 
اخیر در اثر ســهل انگاری و بی تدبیری مسئولان، بدون در نظر گرفتن 
اصول حفاظت محیط زیســت به معدنی به نام »بوکسیت تاش و سیاه 
رودبار« مجوز فعالیت داده  شده تا با پاک تراشی کوه، مشغول برداشت 

غیراصولی از منابع آن باشند.
حجم تخریب های این معدن به حدی است که پوشش گیاهی، منابع 
آبی و درختان کمیاب اورس زیادی از بین رفته و همچون غده سرطانی 
به جان این رشته کوه عظیم افتاده است تا از دیدن این مصیبت غم بار 

دل هر انسانی به درد آید.
در ایــن چند ســال اخیر که شــرکت آلومینــای جاجرم، طرح 
زیست محیطی و یا طرح مدیریت تهیه نکرده، محیط زیست چه اقدام 
و پیگیری هایی را در این باره صورت داده است؟ اگر بازهم تحویل طرح 
زیست محیطی این معدن به طول بینجامد و یا بعد از تهیه، این طرح 

اجرایی نشد چه؟
در این شــرایط باید محیط زیست راساً و بدون فوت وقت در مورد 

به هم خوردن چهره طبیعت اقدامات قانونی خود را به انجام برساند.
متولی چشــمه ها و آبراهه هــا و رودخانه ها باید پاســخ دهد که 
تخریب چشمه هایی که به نظر کارشناسان زمین شناسی بیش از 30 
میلیون ســال است جریان دارند و امروز تخریب و تغییر یافته و یکی 
از مهم ترین سرشاخه های آبی شاهرود که بی نظیرترین آب را از لحاظ 
کیفیت داشته، به روزگار کنونی درآمده، چه اقدامی برای جلوگیری از 

تخریب ها صورت داده است؟
ســؤال از منابع طبیعی هم این است که در زمان صدور مجوز آیا 
متوجه بوده که قبلًا برای مرتع میشی روستای تاش که شامل قسمت 
عمده ای از محــدوده معدن می گردد طرح مرتع داری تهیه و تصویب 

کرده است.
آیا وقتی قسمت بعدی مشخص شد آیا مجاز هستند به هر شکل 
روی شیب های تند جاده بزنند و هر جایی باطله ها را تخلیه نمایند؟ آیا 
دو محل دپوی موجود را منابع طبیعی مجوز داده که هرروز به وسعت 
آن افزوده شــده و از وسعت مرتع کم می شود؟ آیا تعداد درختان چند 
صدســاله قطع شده اورس و صد ها هزار بوته و هزاران تن خاک و شن 
و ســنگ جابه جا شده غیر از مقدار برده شده را محاسبه کرده است؟ 
و آیا گذشته از برخورد قانونی آیا حتی یک تذکر کتبی به معدن داده 
اســت؟ همه این موارد اگر موشکافی نشود و مسئولانه برخورد نگردد 

آینده ای وجود نخواهد داشت.
سوال از اداره صنعت، معدن و تجارت شهرستان شاهرود این است 
کــه آیا آن ها واقعــاً از نحوه و روند و نتیجه بهره برداری از معدن تاش 
راضی هستند و از لحاظ کارشناسی آن را قبول دارند؟ آیا میزان برداشت 
بــا مجوز مطابقت دارد؟ آیا دفتر ثبت در محل معدن وجود دارد و بر 
کار آن ها نظارت می شــود؟ آیا برای چندین تن مواد باید یخچال ها و 
صخره ها تا عمق زیادی تخریب گردد و بقیه سنگ ها و خاک ها رهاشده 
و یا به منطقه ســالم که مصون از تخریب مانده منتقل و آنجا را نیز 
نابود نمایند؟ آیا لزومی داشته که جاده ها با این عرض و وسعت ایجاد 
شــوند؟ آیا ضرورت داشته چشمه ها و مسیر آن ها تخریب گردند؟ آیا 
اداره صنعت و معدن می خواهد همه سرمایه های زیرزمینی را برای زمان 
حاضر صرف کند و نمی خواهد مقداری برای آیندگان بگذارد که شاید 
در آینده با روش های پیشرفته، تخریب طبیعت را به حداقل برساند؟

قطعاً اداره صنعت و معدن شاهرود اگر ارادۀ لازم برای کار درست 
را داشــته باشد جوابی برای این ســؤالات دارد که می تواند برای حل 

مشکلات مؤثر باشد.
بی شک شاهوار یکی از قله های مهم ایران برای کوهنوردی و پیش 
آمادگی برای صعود به قلل بلندتر مثل دماوند است و از حیث ارتفاع 
)حدود 4 هزار متر( از اهمیت بالایی برای هیئت کوهنوردی برخوردار 
است. چرا تاکنون اعتراض و موضع گیری جدی ای از سوی اداره ورزش 
و جوانان در قبال تخریب مسیر و چشم انداز های صعود به این قله زیبا 
صورت نگرفته اســت. چرا در قبال از دســت دادن این ظرفیت مهم 
ورزشی شهرستان که می تواند منبع درآمد، اشتغال و توسعه ورزشی 

را به همراه داشته باشد سکوت کرده اید؟
مطالبه ما از اداره میراث فرهنگی و گردشگری در خصوص مسئله 
شاهوار حول 2 محور است. نخست اینکه قله شاهوار نماد تاریخ طبیعی 
شــاهرود بوده و انتظار است اداره میراث فرهنگی و گردشگری نیز به 
مسئله ورود کند و با ثبت این اثر طبیعی در فهرست آثار ملیّ جلوی 
تخریب های بیشــتر را بگیرد. ثانیاً دامنه های شاهوار و روستای هدف 
گردشــگری تاش از زیرساخت های مهم شهرستان و سرمایه ای برای 
آیندگان به امانت نزد ما سپرده شــده که می بایست مسئولانه تر از این 

جاذبه های گردشگری محافظت گردد.
انتظاری که از فرماندار جدید شهرســتان داریم این اســت که 
طرح آمایش و استفاده بهینه و پایدار از سرزمین مورد توجه جدی 
قرارگیرد که ســرمایه خدادادی که اکنون در دست ماست و متعلق 
به نسل های بعدی است با منفعت کوتاه مدت )البته اگر منفعتی برای 
این مردم بتوان در معدن تاش در نظر گرفت( به صورت یک بارمصرف 
معامله نشود و نظارت شود دستگاه های دولتی به وظایف خود عمل 
نماینــد و صرفــه و صلاح در نظر گرفته شــود و چنانچه ادامه کار 
معدن منطقی نیســت از طریق دادستان شهرستان، حکم تعطیلی 

این معدن صادر شود.
شاهرود - علیرضا اسلام پناه

اصفهان- خبرنگار کیهان:
مدیر انرژی و سیالات شرکت فولاد مبارکه 
از شروع تصفیه و انتقال پساب شهر مبارکه و 
محله صفائیه و شهر ورنامخواست و استفاده از 
آن جهت تامین قسمتی از آب صنعتی مورد نیاز 

خطوط تولید خبر داد.
عباس اکبری افزود: شــرکت فولاد مبارکه تامین 
مالی ایجاد شــبکه های جمع آوری دفع پســاب های 
بهداشتی شهرستان های مبارکه به طول 220 کیلومتر 
ولنجان به طول 244 کیلومتر به همراه 40 کیلومتر 
خطوط لوله و تاسیسات جهت انتقال را پذیرفته است 
و اجرای پروژه ها بر عهده شرکت آبفا استان اصفهان 

است.
وی اظهار داشت: با بهره برداری کامل از این پروژه ها 
جمعیتی بالغ بر 280 هزار نفر در شــهرهای مجاور 
شرکت تحت پوشش سیســتم جمع آوری و تصفیه 
فاضلاب های شهری قرار می گیرند و از طرف دیگر در 
بلندمدت 30 درصد آب صنعتی مورد نیاز شرکت از 
این طریق تامین می گردد و نیاز به آب خام شرکت به 

همین میزان کاهش خواهد یافت.
وی اســتفاده از آب صنعتی اســتحصال شده از 
پساب شهری جهت تولید را یکی از راهکارهای موثر 
مقابله با بحران کم آبی عنوان کرد و بر تسریع اتمام و 
بهره برداری کامل از سایر فازهای پروژه تا پایان سال 

جاری تاکید کرد.
اکبــری گفت: ســرمایه گذاری انجام گرفته برای 
اجرای این طرح ها شــامل ایجاد شــبکه جمع آوری 
پساب  شهرها، ارتقای تصفیه خانه های موجود شهرها، 
ساخت تصفیه خانه جدید شهر ورنامخواست، ایستگاه 
پمپاژ و خطوط انتقال پساب به فولاد مبارکه و ساخت 
تصفیه خانه های تکمیلی و پیشرفته در شرکت  فولاد 

مبارکه بالغ بر 3500 میلیارد ریال است.
با بهره بــرداری از فاز اول ایــن پروژه ها حدود 
250 مترمکعب بر ســاعت، فاضلاب بهداشــتی از 
تصفیه خانه هــای مبارکه، صفائیه، ورنامخواســت 
به فولاد مبارکه انتقــال می یابد که پس از تصفیه 
تکمیلی به آب صنعتی تبدیل می شود و به مصرف 

تولید می رسد.

همدان- خبرنگار کیهان:
منطقه ای  اجرایی شصتمین جشنواره  مدیر 
ســینمای جوان »آگر« گفت: تاکنون 2 هزار و 
356 اثر در ســه بخش فیلم، عکس و فیلمنامه 
از 10 استان کشــور به دبیرخانه جشنواره آگر 

ارسال شده است.
امید وفایی در جمع خبرنگاران اظهار کرد: جشنواره 
منطقه ای فیلم و عکس ســینمای جوان از 15 تا 18 
شهریور ماه به مدت چهار روز در شهرهای ملایر برگزار 
می شود و استان های همدان، هرمزگان، قم، مرکزی، 
اصفهان، فارس، سیستان و بلوچستان، کرمان، یزد و 

خراسان جنوبی در این جشنواره حضور دارند.
وی متذکر شد: در بخش عکس یک هزار و هفت 
تک عکس و 475 مجموعه عکس و در بخش فیلمنامه 
395 اثر در بخش آزاد و 38 اثر در بخش اقتباسی به 

دبیرخانه جشنواره ارسال شده است.
وفایی تشــریح کرد: در بخش فیلــم 258 فیلم 
داستانی، 102 فیلم مستند، 31 اثر پویانمایی و 50 فیلم 
تجربی )تجربه گرا( به دبیرخانه جشنواره رسیده است.

رئیس انجمن سینمای جوانان ملایر افزود: تاکنون 
80 درصد از اعتبارات این جشنواره تأمین شده است 
و پیش بینی می شــود بیــش از 250 میهمان در این 

جشنواره حضور پیدا کنند.
وفایی تأکید کرد: علاقه مندان می توانند در 2 بخش 
فیلم و عکس در حوزه مبل و منبت تا پنجم شــهریور 
ماه آثار خود را به دبیرخانه جشــنواره ارسال کنند و 

هیچ محدودیتی در این زمینه وجود ندارد.

شورایحلاختلافمطبوعاتدراستانهاتشکیلمیشود

برگزاری مسابقات
 قرآنی دانشجویان فنی 
و حرفه ای کشور در تبریز

خودرو هیبریدی در خراسان رضوی تولید می شود

اختصاص یارانه  برای اشتغال زایی 
جوانان آذربایجان شرقی

فرماندار جاسک:

 مانع  فعالیت کشتی  های 
چینی خواهیم شد

آنفلوآنزا 200 هزار قطعه
 از طیور نجف آباد را تلف کرد

پساب  شهرهای اصفهان
 به شرکت فولاد مبارکه منتقل می شود

گاردهای حفاظت
 در گمرکات مرزی کشور تشکیل می شود

ارسال بیش از 2 هزار اثر 
به جشنواره آگر

شهرکرد به عنوان »شهر ملی نمد« ثبت شد

وی در ادامــه گفت: از این میزان، ســالانه 15 تن 
برابر 250 هزار دلار تولیدات نمدی از چهارمحال و 

بختیاری به خارج از کشور صادر می شود.
عســگری ســوادجانی تولید محصولات نمدی 
چهارمحال و بختیاری را به 2 روش ســنتی و نوین 
اعــلام و تاکید کرد:  امروزه در بخش تولید نمدهای 

نوین، به علت نــوآوری و کاربردهای مختلف افزون 
بر 40 نوع محصــول نمد تولید و روانه بازار مصرف 

می شود.
وی افزود:  برخی از تولیدکنندگان نمد این استان 
تحصیلات دانشگاهی در رشته های طراحی و صنایع 

دستی و برخی نیز تحصیلات غیرمرتبط دارند.

خدمات رسانی بسیج سازندگی 
به مناطق محروم قاینات

عضو شورای شهر بندرعباس:
برخی پیمانکاران شهرداری بندرعباس 

وظایف خود را انجام نمی دهند

نوسازی مدارس فرسوده
درچه - خبرنگار کیهان: مدیر آموزش و پرورش خمینی شهر گفت: 40 درصد 
مدارس شهرستان خمینی شهر که تقریبا یکصد مدرسه می باشد، فرسوده است و باید 
نوســازی شود. ضمن اینکه اگر اهالی محل مدرسه را تا 50 درصد بسازند بقیه اش 

را اداره کل آموزش و پرورش تقبل می کند.
حسین آقابابایی گفت: در مورد تکمیل هنرستان دخترانه درچه که سالهاست 
نیمه کاره رها شده است و 35 درصد آن پیشرفت فیزیکی دارد توانستیم آقای داورپناه 
خیر مدرسه ساز خمینی شهری را که در کشور مدارس زیادی احداث کرده بیاوریم 

و با او قرارداد ببندیم تا این هنرستان را تکمیل کند.
رسیدگی به مشکلات لنج داران

هندیجان- خبرنگار کیهان: مسئول تعاونی سندیکای لنجداران هندیجان، 
گفت: بیش از 15 ساله کشت تابستانه کشاورزی تعطیل شده و همچنین کشت های 
پاییزه و آب شــرب بر روی مردم روستاهای هندیجان قطع شد اما مردم نجیب و 
با غیرت شهرســتان صبر کردند ولی الان معیشت و اقتصاد مردم به علت تعطیلی 
گمرک در ترخیص کالاها یا ورود لنج ها مشــکلاتی برای قشر لنجدار و همین طور 

بازاریان به وجود آمده که انتظار می رود با جدیت این مشکلات حل بشود.
حسن رحمانی افزود: موقع ورود لنج ها در نمره 4 سخت گیری می شود و لنج ها 
در هوای گرم شدید بلاتکلیف هستند چرا مثل بقیه بنادر با لنجداران هندیجان رفتار 
نمی شود از مسئولان توقع داریم به فکر معیشت و رونق اقتصاد هندیجان باشند و 

نباید این مشکلات بحران ساز بشود.
رکورد جدید در ارسال فرآورده نفتی

بندرعباس- خبرنگار کیهان: رکورد جدیدی در ارســال فرآورده های نفتی 
در ماه نخست تابستان امسال ثبت شد.

مدیرمنطقــه خلیج فارس گفت: با تلاش پرســنل واحدهای فنی و عملیاتی و 
علیرغم گرمای بی سابقه بندرعباس، در ماه نخست  تابستان امسال با بهره گیری از 
دانــش فنی همکاران و ایجاد تغییراتــی در تجهیزات انتقال برای اولین بار، میزان 
انتقال فرآورده  به بیش از یک میلیارد و 217 هزار لیتر رسید این در حالی است که 

در مدت مشابه سال گذشته یک میلیارد و 10 هزار لیتر بوده است.
علیرضا عطار با بیان اینکه تنظیم igv توربین 103 مرکز انتقال نفت بندرعباس 
افزایش راندمان توربین را به دنبال داشــته اســت افزود: تغییر و تعویض  صافی ها، 
تغییر در درجه آلارم روغن توربین و همچنین استفاده از روان کننده در مراکز تابعه 

منطقه خلیج فارس، موجب افزایش میزان انتقال شد.
آئین غبارروبی

طبس- خبرنگار کیهان: همزمان با ایام شــهادت حضرت جواد الائمه)ع(  
آیین غبارروبی مرقد منور حضرت حسین بن موسی الکاظم)ع( برادر گرامی حضرت 

رضا)ع( برگزار شد.
در این مراسم و محفل معنوی که اقشار مختلف مردم حضور داشتند مرقد مطهر 
توسط امام جمعه و مسئول دفتر امام جمعه و امام جمعه موقت گردگیری و سپس  
با گلاب ناب محمدی تطهیر شــد. وجوحات و مسکوکات داخل ضریح جمع آوری 

و جهت توسعه و عمران و آبادی آستان مبارک به حساب های مربوطه واریز شد.
افزایش کشف موادمخدر

اردبیل- خبرنگارکیهان: فرمانده انتظامی اســتان اردبیل از افزایش 125 
درصدی کشف موادمخدر در سطح استان خبر داد.

سرتیپ حسین عبدی گفت: در سال جاری 900 کیلوگرم انواع موادمخدر سنتی 
و صنعتی در استان کشف و ضبط شده است که این مقدار نسبت به مدت مشابه 
سال قبل با افزایش 125 درصدی مواجه است. وی با اشاره به اقدامات انجام یافته 
در حوزه قاچاق کالا گفت:  در مدت یاد شده کالای قاچاق به ارزش 42 میلیاردریال 

در استان کشف شده است.
تجلیل از خبرنگاران

شهرکرد- خبرنگار کیهان: اقبال عباسی استاندار چهارمحال و بختیاری گفت: 
رسالت و وظایف اصلی و مهم خبرنگاران آگاهی بخشی، روشنگری و شفاف سازی 

در جامعه است.
جواد کارگران دهکردی مدیرکل فرهنگ و  ارشــاد اســلامی استان نیز گفت: 
خبرنگاران نقش مهمی در انعکاس اخبار و رویدادها، رشد و توسعه، طرح مسائل و 
مشکلات و کمبودها و ارائه فعالیت های نظام و دولت اسلامی در حوزه های خبری 
تحت پوشــش مناطق خود دارند. در آیین جشن خبرنگاران، استاندار چهارمحال 
و بختیاری از خبرنگاران اســتان از جمله ملک محمد زمانی دهکردی سرپرست و 

خبرنگار روزنامه کیهان تجلیل و قدردانی کرد.
حضور نخبگان فرهنگی

همدان- خبرنگار کیهان: مدیرکل تبلیغات اسلامی استان همدان از حضور 
نخبگان فرهنگی 40 کشور برای شرکت در مراسم 2018 در همدان خبر داد.

حجت الاســلام علی دشــتکی با اشــاره به انتخاب همدان به عنوان پایتخت 
گردشگری کشــورهای آسیایی در سال 2018 اظهار کرد:کمیته فرهنگی همدان 
2018 در نظر دارد تا از هر یک از کشورهای مدعو 2 تا 3 نخبه در این رویداد شرکت 
کنند زیرا به واسطه ارتباطی که این نخبگان با کشور خود دارند می توانند همدان را 
به بهترین شکل به مردم خود معرفی کنند. رئیس کمیته فرهنگی همدان 2018 
گفت: تولیدات هنری از دیگر برنامه های کمیته فرهنگی همدان 2018 است که با 
نگاه انقلاب اسلامی و مبارزه آن با تروریست و با استفاده از ابزار هنر تولید می شود.

ایجاد منطقه آزاد تجاری
ساری- خبرنگار کیهان: با رای قاطع شورای برنامه ریزی و توسعه مازندران 
با ایجاد منطقه آزاد تجاری در بندر امیرآباد بهشــهر و 6 منطقه ویژه در شهرهای 

رامسر، نوشهر، نور، فریدونکنار، آمل و محمودآباد موافقت شد.
رئیس روابط عمومی اســتانداری مازندران گفت: در جلسه شورای برنامه ریزی 
و توسعه استان، ظرفیت ها و توانمندی های شهرهای مختلف استان مورد بررسی و 
ارزیابی قرار گرفت. احمد مظفری گفت: بندرامیرآباد بهشــهر به عنوان منطقه آزاد 
تجاری مازندران و با ایجاد منطقه ویژه گردشگری در رامسر، منطقه ویژه اقتصادی 
در بندر نوشهر، منطقه ویژه گردشگری دشت نور شهرستان نور، منطقه ویژه اقتصادی 
فریدونکنــار، منطقه ویژه اقتصادی آمل و منطقه ویژه اقتصادی محمود آباد با رای 

قاطع و حداکثری موافقت شد.
اعطای تسهیلات برای خرید کمباین

* 18 میلیارد تومان تسهیلات خرید کمباین مکانیزه از آغاز امسال تاکنون به 
کشاورزان مازندران پرداخت شد. رئیس توسعه مکانیزاسیون اداره کل جهاد کشاورزی 
مازندران از به کارگیری 3 هزار و 500 دستگاه کمباین در شالیزارهای استان برای 

برداشت مکانیزه برنج تا نیمه شهریورماه خبر داد.
موسی نژاد با بیان اینکه بهره گیری از ماشین های مکانیزه کمباین در برداشت، 
ضایعــات برنج را تا 5 درصد کاهش می دهد، افزود: کشــاورزان مازندرانی بیش از 
18 میلیارد تومان تسهیلات از محل خط اعتباری مکانیزاسیون امسال برای خرید 

کمباین های مخصوص برنج دریافت کردند.
گشایش جشنواره  هنرهای تجسمی

تبریز- خبرنگارکیهان: بیســت و پنجمین جشنواره ملی هنرهای تجسمی 
جوانان در تبریز گشایش یافت.

با پایان بررسی آثار در مرحله اول 100 هنرمند جوان از 23 استان کشور برای 
این رقابت ها پذیرفته شدند. در این دوره از جشنواره که از 26 مردادماه جاری آغاز 
و تا 30 مرداد ادامه دارد هنرمندان در پوستر، تصویرسازی، خوشنویسی، طراحی، 
عکاســی، کاریکاتور، مجسمه سازی، نقاشــی و نگارگری در کارگاه های جشنواره 
شرکت کردند. بیست و پنجمین جشنواره ملی هنرهای  تجسمی جوانان به همت 
مرکز هنرهای تجسمی، فرهنگ و ارشاد اسلامی آذربایجان شرقی و موسسه توسعه 

هنرهای تجسمی معاصر برگزار شده است.
طراحی حصیر

اهواز- خبرنگارکیهان: معاون صنایع دســتی مدیــرکل میراث فرهنگی 
خوزســتان از انعقاد قرارداد طراحی و نمونه ســازی صنایع دستی استان در رشته 

حصیربافی میان این اداره کل و بخش خصوصی خبر داد.
شکرالله قاسمی با اشاره به این که با انعقاد این قرارداد، امسال دومین محصول 
صنایع دستی استان خوزستان یعنی حصیر را طراحی و نمونه سازی خواهیم کرد 
افزود: براساس قرارداد منعقد شده، علاوه بر  طرح ها و نقش های رایجی که از سوی 
صنعتگران رشــته حصیربافی ارائه می شــود، سعی خواهد شد با حفظ اصالت این 
محصولات، طرح و نمونه جدید برای محصولات حصیربافی ارائه دهیم؛ یعنی ضمن 
آن که در تولید محصول از همان مواد اولیه اصیل اســتفاده می شود، فرم و کاربرد 

جدید برای آنها در نظر گرفته خواهد شد.
وی با بیان این که در پروژه طراحی و نمونه ســازی حصیر خوزســتان، علاوه 
بر تولید نمونه، پژوهش و آسیب شناســی نیز انجام می شود گفت: براساس قرارداد 
بخش خصوصی با بازدید از کارگاه های تولید حصیر مختلف در سراســر استان، به 
بررسی طرح ها و فرم های تولیدی خواهد پرداخت و مزیت ها و معایب این طرح ها 

را شناسایی خواهد کرد.


